

Wholesale Banking at CIBC



“Extensive wholesale banking products and services for your CIBC Wood Gundy Investment Advisor.”

A Wealth of Resources Behind Every CIBC Wood Gundy Investment Advisor

You rely on your CIBC Wood Gundy Investment Advisor (“Investment Advisor”) to understand your goals and build a plan responsive to your financial needs. Your Investment Advisor leverages the wide range of capabilities available through other wholesale banking professionals to bring you the product choices and insightful ideas you need to drive your specific strategy.

The wholesale banking team at CIBC partners with corporations, governments and institutional clients in key financial centres around the world to develop customized solutions that enable them to access capital, expand their operations and actively invest. The team also focuses on providing your Investment Advisor with the latest market information and products they need to address your wealth management objectives. Seasoned professionals specialize in fixed income, money market, structured notes, precious metals, foreign exchange, equity options, block trading, investment strategies and issues impacting the economy. Learn more about the team behind your Investment Advisor.

Extensive Fixed Income & Money Market Products

Your Investment Advisor understands that fixed income is an integral component of a balanced and well-diversified portfolio. Your Investment Advisor has direct access to traders and regional representatives who:

- Support online and over-the-counter (OTC) trading for Canadian, U.S. and foreign bonds, money market instruments and fixed income new issue distribution
- Customize portfolios
- Offer a vast inventory, including:
 - **Money Market Products:** Canada Treasury Bills, Provincial Treasury Bills, Banker’s Acceptances, and Commercial Paper
 - **Government Debt:** Canada Bonds, Crown Corporations, Provincial Bonds and Municipal Bonds
 - **Corporate Debt:** Investment grade and High Yield
 - **Stripped Bonds:** Corporate and Provincial, Coupons And Residuals (“CARS”™) and Par Adjusted Rate Securities (“PARS”™) Programs, Retirement Packages
 - **Structured Interest Rate Products:** Step-Ups, Accruals, Collared Floating-Rate Notes (FRNs), Minimum Guaranteed FRNs, Range Notes and other customized solutions
 - **Foreign Debt:** US\$ and foreign currency-denominated Government and Corporate debt
 - **Growth Market Debt:** Caribbean and Latin America



Structured Notes for Exposure to a Variety of Asset Classes

CIBC Structured Notes are an innovative investment alternative that are becoming an integral part of portfolio asset allocation. They provide access to a broad range of asset classes and market sectors that may not be available via traditional investments, with various levels of principal protection and unique payoff features.

The Structured Notes team consists of over 50 staff members located in Canada, Europe and Asia, with dedicated traders providing a daily secondary market for CIBC-originated notes.

- We offer transparent and competitive pricing for Principal Protected Notes, Principal at Risk Notes and Private Placement Transactions that cater to specific investor needs
- Structures can be created to provide cash flow, tax efficiency, risk management and / or return enhancement. Common underlyings include rates, equities, indexes, funds, foreign exchange and commodities
- You can access a dedicated website at www.CIBCnotes.com that provides a list of current offerings, daily updated performance information for all outstanding offerings, plus useful educational material

Foreign Exchange for Further Diversification

Foreign exchange solutions can be a vital component of an investment plan. If you and your Investment Advisor feel this should be part of your strategy, we can deliver a wide range of foreign exchange services to meet your needs, including:

- **Foreign Exchange Spot Trading** (U.S. Dollar, Euro, Great British Pound, Hong Kong Dollar, Swiss Franc, Mexican Peso, South African Rand, Russian Ruble etc.)
- **Spot Transactions:** Account transfers, drafts, incoming / outgoing cables, cheques
- **FX hedging** using structured solutions
- **Limit orders**, stop loss, one cancels the other (OCO) and more, providing access to global currency markets 24 hours a day
- **Dual Currency transactions** offering higher potential yields than prevailing money market rates
- **Forward Exchange Contracts**
- **Competitive pricing** delivered by experienced professionals

Precious Metals as an Investment or Gift

CIBC is one of Canada's largest dealers in precious metals with over 100 years of experience helping clients buy and sell a range of products. Whether you are looking for an investment to further diversify your portfolio or a gift for a special occasion, we can meet your unique needs. CIBC retail bank branches offer gold and silver bars and coins, while E-Certificates for gold, silver, platinum and palladium can be obtained through Wood Gundy and Investor's Edge®.

Our Precious Metals team handles all precious metals trading for CIBC retail bank branches, Wood Gundy / Investor's Edge advisors and third-party advisors. Balances are secured by CIBC at various depositories worldwide and pricing is live from the Commodity Exchange ("COMEX").

Equity Options for Flexibility and Block Trading for Advanced Needs

Options are one of the more versatile investments available today. Conservative investors can appreciate the reduced risk and the potential to earn more per dollar invested than individual stocks, while aggressive investors can enjoy the additional leverage and increased market exposure they bring with very little invested capital. If you and your Investment Advisor determine options suit your risk and investment profile, we can help your Investment Advisor execute both exchange-traded and OTC options on Canadian and U.S. equities, global equity indices, physical commodities, commodity indices and custom baskets. This comprises a broad range of strategies including collars, call and put spreads, calendar spreads and straddles.

In addition, if you have advanced trading needs, the CIBC Retail Block Desk will work with your Investment Advisor to provide high-touch trading execution, advanced trading technology and access to extensive liquidity. There is also support for advanced order types and strategies including: VWAP, average price ticketing, iceberg orders, advanced algorithms, pair trading and pre/post open trading in the U.S.

Exchange Traded Funds for Low Cost and Tax Efficiency

An exchange traded fund (ETF) is an investment fund that trades on stock exchanges and holds assets such as stocks, commodities or bonds. Most ETFs track an index and can be attractive investments because of their low costs, diversification and tax efficiency. We have a dedicated ETF

execution desk and currently co-market approximately 100 popular ETFs with well-known asset management firms. We also specialize in finding liquidity in thinly-traded ETFs. Your Investment Advisor can look to our ETF team for fair-value pricing and to make markets on the products.

Investment Strategies to Capitalize on Market Opportunities

The CIBC Wood Gundy Investment Strategy Group (ISG) provides independent investment ideas and strategies for your Investment Advisor and specializes in:

- Canadian and U.S. equities
- Mutual funds
- Closed-end funds
- Exchange Traded Funds (ETFs)
- Preferred shares

The ISG keeps your Investment Advisor informed about the latest news and strategies. Through a variety of interactions with wholesale banking partners, the ISG stays connected to market-moving news, equity ideas by sector and the views of top portfolio managers.

Key Products and Services Include:

- **Model Portfolios:** With ISG representatives sitting on the CIBC *Investment Strategy Committee (ISC)*, your Investment Advisor has access to a number of model portfolios. The ISC's Canadian Core and North American Yield portfolios, provide you and your Investment Advisor with in-house recommended asset mixes for use in Portfolio Partner, Advisor Managed Accounts or Investment Consulting Service accounts
- **Publications:** ISG produces daily, weekly, monthly and quarterly reports to keep you and your Investment Advisor up to date on the latest developments and investment ideas. Key publications include *Market Beat*, *Monthly World Markets Report*, *Exchange Traded Funds Update*, *Recommended Funds* and *Index Return Monitor*
- **Conference Calls:** ISG also helps to keep your Investment Advisor informed about the latest news and strategies. Daily calls review that day's key research reports and market-moving news. Weekly calls provide equity ideas on a specific sector from CIBC's equity research analysts. Monthly calls allow advisors to hear the views of a top portfolio manager and ask them questions

Research & Economics to Stay on Top of Critical Issues

Insightful research and innovative thinking also helps your Investment Advisor stay abreast of important economic and financial issues. Our rich combination of fundamental, quantitative and technical analysis lets them see the market from different angles at the macro, sector, company and asset-class level to drive timely and profitable investment ideas.

- **Our Economics Group** helps our Investment Advisors remain on top of trends, opportunities and risks that can affect the Canadian and global economies. The team is recognized for its insights on critical market developments and their implications for stock values, currencies and interest rates, and has a long and well-earned reputation for being ahead of the curve
 - CIBC's Chief Economist Avery Shenfeld named the most accurate forecaster of the Canadian economy¹
 - **Our Macro Strategy Group** provides a broad, cross-asset class perspective offering strategic and tactical investment and trade ideas in our Capital Markets Trading group. Strategists provide topical research focused on fundamentals, valuation and trade ideas across foreign exchange, interest rates, commodities and sovereign and corporate credit
- **Our Equity Research team** helps identify investment opportunities across the market capitalization spectrum, covering over 350 Canadian companies that represent all key sectors of the economy, plus select international companies. The team has consistently been recognized as a top research source for its breadth of coverage, industry knowledge and quality of work
- **Quantitative and Technical analysis** rounds out the offering following rigorously-tested approaches to help generate alpha

Wholesale banking at CIBC brings together a wealth of resources to support your Investment Advisor as they work with you to plan for a rewarding future.

Products, Insight and Expertise – A Winning Combination

Ask your Investment Advisor today how you can benefit from the strengths of CIBC's wholesale bank.

About Wholesale Banking at CIBC

Wholesale Banking provides a wide range of credit, capital markets, investment banking and research products and services to government, institutional, corporate and retail clients in Canada and in key markets around the world.

We are dedicated to serving our clients wherever they do business, providing leading wholesale banking capabilities in Canada and in key industries globally. Our goal is to be the premier client-focused wholesale bank centred in Canada, with a reputation for excellent service, reliability and leading technology solutions.



¹ *Bloomberg Markets* magazine, for two-year period ending at September 30, 2012.

Products and/or services offered through "Wholesale Banking at CIBC" include products and/or services offered by the Canadian Imperial Bank of Commerce, the parent bank of CIBC World Markets Inc. and various other subsidiaries of the Canadian Imperial Bank of Commerce. Services offered by the Canadian Imperial Bank of Commerce include corporate lending services, foreign exchange, money market instruments, structured notes, interest rate products and commodities, equity options and OTC derivatives. Canadian exchange-traded equity options are executed through CIBC World Markets Inc. Equity and fixed income securities are executed through CIBC World Markets Inc. and other directly or indirectly held subsidiaries of CIBC.

CIBC World Markets Inc. is a member of the Canadian Investor Protection Fund and the Investment Industry Regulatory Organization of Canada. CIBC World Markets Corp. is a member of the Financial Industry Regulatory Authority. CIBC World Markets plc is regulated by the Prudential Regulation Authority and Financial Conduct Authority. CIBC World Markets Securities Ireland Limited is regulated by the Central Bank of Ireland. CIBC Australia Ltd. is regulated by the Australia Securities and Investment Commission. CIBC World Markets (Japan) Inc. is a member of the Japanese Securities Dealer Association. Canadian Imperial Bank of Commerce, Hong Kong Branch, is a registered institution under the Securities and Futures Ordinance, Cap 571. Canadian Imperial Bank of Commerce, Singapore Branch, is an offshore bank licensed and regulated by the Monetary Authority of Singapore.

CARS and PARS are trademarks of RBC Dominion Securities Inc. and are used under license.



Services bancaires de gros offerts par la Banque CIBC



« Large éventail de produits et services bancaires de gros pour votre conseiller en placement CIBC Wood Gundy. »

Une mine de ressources se cache derrière chaque conseiller en placement CIBC Wood Gundy

Vous faites confiance à votre conseiller en placement CIBC Wood Gundy (« conseiller en placement ») pour comprendre vos objectifs et mettre au point un plan qui répond à vos besoins financiers. Votre conseiller met à profit une variété de ressources disponibles par l'entremise d'autres professionnels des services bancaires de gros afin de vous proposer les produits et les idées novatrices dont vous avez besoin pour mener à bien votre stratégie.

L'équipe des services bancaires de gros de la Banque CIBC collabore avec les entreprises, les gouvernements et les clients institutionnels dans les principaux centres financiers dans le monde pour concevoir des solutions sur mesure leur permettant d'avoir accès au capital, de donner de l'expansion à leurs activités et d'investir activement. L'équipe s'efforce aussi de fournir aux conseillers en placement l'information la plus récente sur les marchés, ainsi que les produits dont ils ont besoin pour satisfaire vos objectifs en matière de gestion de patrimoine. Enfin, des professionnels aguerris offrent un savoir-faire spécialisé dans les titres à revenu fixe, le marché monétaire, les billets structurés, les métaux précieux, les opérations de change, les options sur actions, la négociation de blocs de titres, les stratégies de placement et les facteurs qui ont une incidence sur l'économie. Apprenez-en plus sur l'équipe derrière votre conseiller en placement.

Vaste gamme de produits à revenu fixe et du marché monétaire

Votre conseiller en placement comprend que les titres à revenu fixe sont une composante essentielle d'un portefeuille équilibré et bien diversifié. Il bénéficie d'un accès direct aux négociateurs et aux représentants régionaux qui :

- offrent du soutien pour la négociation en ligne et hors cote des obligations canadiennes, américaines et étrangères, des instruments du marché monétaire et des nouvelles émissions de titres à revenu fixe
- construisent des portefeuilles sur mesure
- proposent une grande variété de titres :
 - **produits du marché monétaire** : bons du Trésor canadiens, bons du Trésor provinciaux, acceptations bancaires et papier commercial
 - **titres d'emprunt gouvernementaux** : obligations émises par le gouvernement du Canada, les sociétés d'État, les provinces et les municipalités
 - **titres d'emprunt des sociétés** : obligations de premier ordre et à rendement élevé
 - **obligations coupons détachés** : obligations coupons détachés des sociétés et des provinces, Programme de coupons et de billets sans coupon (« CARS »^{MC}) et de titres démembrés à taux rajusté au pair (« PARS »^{MC}), plans de retraite
 - **produits structurés sur taux d'intérêt** : produits à taux progressif, produits à intérêts conditionnels, obligations à taux variable (OTV) tunnel, OTV avec garantie minimale, obligations fourchette et autres solutions sur mesure
 - **titres d'emprunt étrangers** : titres d'emprunt des gouvernements et des sociétés libellés en \$ US et dans d'autres devises
 - **titres d'emprunt des marchés en croissance** : Caraïbes et Amérique latine



Des billets structurés qui donnent accès à une variété de catégories d'actif

Les billets structurés CIBC sont une option de placement novatrice qui a de plus en plus sa place dans la répartition de l'actif d'un portefeuille. Ils donnent accès à un large éventail de catégories d'actif et de secteurs du marché, ce qui n'est pas nécessairement possible avec les placements traditionnels, et ils proposent différents niveaux de protection et des caractéristiques de revenu uniques.

L'équipe des billets structurés est composée de plus de 50 employés en poste au Canada, en Europe et en Asie, incluant des négociateurs spécialisés qui assurent le maintien d'un marché secondaire quotidien pour les billets émis par la CIBC.

- Nous offrons des prix transparents et compétitifs pour les billets à capital protégé, les billets à capital non protégé et les placements privés pour répondre aux besoins spécifiques des investisseurs
- De nouvelles structures peuvent être créées pour répondre à des besoins de liquidité, d'efficacité fiscale, de gestion du risque et d'amélioration du rendement. L'actif sous-jacent le plus courant inclut les taux, les actions, les indices, les fonds, les taux de change et les produits de base
- Vous avez accès à un site Web spécialisé à www.CIBCnotes.com, qui fournit une liste, des émissions courantes, de l'information sur le rendement mise à jour quotidiennement pour toutes les émissions en circulation, ainsi que du matériel didactique utile

Des solutions de taux de change pour une plus grande diversification

Les solutions de taux de change peuvent être un élément essentiel d'un plan de placement. Si vous et votre conseiller en placement estimez que cela devrait faire partie de votre stratégie, nous pouvons vous offrir une vaste gamme de services de change pour répondre à vos besoins, incluant ceci :

- **opérations de change au comptant** (dollar US, euro, livre britannique, dollar de Hong Kong, franc suisse, peso mexicain, rand sud-africain, rouble russe, etc.)
- **opérations au comptant** : transferts de compte, traites, virements télégraphiques entrants et sortants, chèques
- **couverture de change** à l'aide de solutions structurées
- **ordres à cours limité**, ordres stop, ordres « l'un annule l'autre », etc. donnant accès aux marchés des changes mondiaux à toute heure du jour ou de la nuit
- **opérations doubles de devises** offrant des rendements potentiels plus élevés que les taux en vigueur sur le marché monétaire
- **contrats de change à terme**
- **prix concurrentiels** obtenus par l'entremise de professionnels chevronnés

Des métaux précieux pour investir ou pour offrir en cadeau

L'un des principaux courtiers en métaux précieux au Canada, la Banque CIBC aide depuis plus de 100 ans ses clients à acheter et à vendre une variété de produits. Que vous soyez à la recherche d'un placement pour diversifier votre portefeuille ou d'un cadeau pour une occasion spéciale, nous pouvons satisfaire vos besoins particuliers. Des lingots d'or et d'argent et des pièces de monnaie sont disponibles dans les centres bancaires CIBC, tandis que les certificats électroniques pour l'or, l'argent, le platine et le palladium sont disponibles par l'entremise de Wood Gundy et de Pro-Investisseurs^{MD}.

Notre équipe des métaux précieux se charge de toutes les opérations sur les métaux précieux pour les centres bancaires CIBC, les conseillers de Wood Gundy et de Pro-Investisseurs et les conseillers externes. Les réserves sont placées en sécurité par CIBC auprès de différents dépositaires dans le monde, et les prix sont les prix en temps réel affichés à la bourse de marchandises (« COMEX »).

Des options sur actions pour la souplesse et des opérations sur blocs de titres pour les besoins plus complexes

Les options sont l'un des placements les plus polyvalents disponibles sur le marché à l'heure actuelle. Les investisseurs prudents les apprécient parce qu'elles permettent de réduire le risque et d'obtenir un meilleur rendement par dollar investi par rapport aux actions, et les plus audacieux parce qu'elles procurent un levier financier supplémentaire et une participation accrue aux marchés avec un capital très limité. Si vous et votre conseiller en placement jugez que les options correspondent à votre profil de risque et de placement, nous pouvons aider votre conseiller à négocier des options sur des actions canadiennes et américaines, des indices boursiers mondiaux, des marchandises, des indices de marchandises et des paniers sur mesure, en bourse ou sur le marché hors cote. Cela inclut des stratégies variées comme des tunnels de change, des écarts sur options d'achat et de vente, des écarts calendaires et des options doubles.

De plus, si vous avez des besoins de négociation complexes, le Pupitre de négociation des blocs de titres au détail de la CIBC collaborera avec votre conseiller en placement pour lui faire profiter d'une exécution de qualité, d'une technologie de négociation avancée et d'un accès à d'abondantes liquidités. Du soutien est également offert pour les types d'ordres et de stratégies plus complexes, incluant ceci : négociation au prix moyen pondéré en fonction du volume ou au prix moyen des ordres, ordres iceberg, algorithmes complexes, arbitrage statistique et négociation en dehors des heures de marché aux États-Unis.

Des fonds cotés en bourse pour leur coût avantageux et l'efficacité fiscale

Un fonds coté en bourse (FCB) est un fonds de placement dont les parts sont négociées en bourse et qui investit dans des actifs comme

des actions, des produits de base et des obligations. La plupart des FCB reproduisent un indice et ils peuvent offrir une solution de placement intéressante en raison de leurs faibles coûts, de leur diversification et de leur efficacité fiscale. Nous avons un bureau spécialisé dans la négociation des FCB et nous offrons actuellement 100 FCB très prisés en collaboration avec des sociétés de gestion d'actif réputées. Nous nous spécialisons également dans la recherche de liquidité dans les FCB peu négociés. Votre conseiller en placement peut consulter notre équipe des FCB pour établir un juste prix et pour créer un marché pour les produits.

Des stratégies de placement pour saisir les occasions sur les marchés

Le Groupe des stratégies de placement (GSP) de CIBC Wood Gundy propose à votre conseiller en placement des idées et des stratégies de placement indépendantes et il se spécialise dans les domaines suivants :

- Actions canadiennes et américaines
- Fonds communs de placement
- Sociétés d'investissement à capital fixe
- Fonds cotés en bourse (FCB)
- Actions privilégiées

Le GSP tient votre conseiller en placement informé des toutes dernières nouvelles et stratégies. Par des interactions variées avec ses partenaires des services bancaires de gros, le GSP se tient au courant des nouvelles importantes pour les marchés, des idées de placement dans les différents secteurs et des perspectives de nos meilleurs gestionnaires de portefeuille.

Principaux produits et services :

- **Portefeuilles modèles** : comme les représentants du GSP siègent au *Comité de stratégies de placement (CSP) CIBC*, votre conseiller en placement a accès à un grand nombre de portefeuilles modèles. Les portefeuilles Canadien de base et Rendement nord-américain CSP vous offrent, à vous et à votre conseiller en placement, des modèles de répartition de l'actif exclusifs recommandés, qui peuvent être utilisés dans les comptes Portefeuille conseil, les comptes gérés par un conseiller ou les comptes du Service Gestion-Conseil
- **Publications** : le GSP produit des rapports quotidiens, hebdomadaires, mensuels et trimestriels pour que vous et votre conseiller en placement soyez toujours au fait des dernières nouvelles et idées de placement. Les principales publications incluent : *Le pouls du marché*, *Perspectives des marchés mondiaux*, *Le point sur les fonds cotés en bourse*, *Fonds recommandés* et *Observateur des indices de rendement*
- **Téléconférences** : le GSP aide également votre conseiller en placement à se tenir informé des toutes dernières nouvelles et stratégies. Les téléconférences quotidiennes examinent les principaux rapports de recherche et les faits marquants de la journée sur les marchés. Les téléconférences hebdomadaires examinent les idées de placement pour un secteur donné proposées par les analystes de recherche sur les actions de la CIBC. Les téléconférences mensuelles permettent

aux conseillers d'entendre le point de vue des meilleurs gestionnaires de portefeuille et de leur poser des questions

Des recherches et des analyses économiques pour se tenir au courant des grands enjeux

Des recherches pertinentes et des approches innovantes aident aussi votre conseiller en placement à se tenir au courant des principaux enjeux économiques et financiers. Nos études poussées, combinant l'analyse fondamentale, quantitative et technique, lui permettent d'examiner le marché sous des angles différents – macroéconomie, secteurs d'activité, sociétés, catégories d'actif – et de proposer des idées de placement opportunes et profitables.

- **Notre Service des études économiques** aide votre conseiller en placement à se tenir au courant des tendances, des occasions et des risques au sein de l'économie canadienne et mondiale. L'équipe est reconnue pour sa capacité de discerner les événements importants sur les marchés et leurs conséquences sur les actions, les monnaies et les taux d'intérêt et elle jouit depuis longtemps d'une réputation méritée pour son sens de l'anticipation
 - L'économiste en chef de la CIBC, Avery Shenfeld, a été nommé meilleur prévisionniste de l'économie canadienne
 - **Notre Groupe Stratégie économique** fournit une perspective globale couvrant l'ensemble des catégories d'actif et propose des idées de placement et de négociation stratégiques et tactiques à notre groupe Négociation sur les marchés financiers. Les stratégies produisent des études spécialisées axées sur les données fondamentales, les valorisations et les stratégies de négociation des taux de change, les taux d'intérêt, les produits de base et les titres d'emprunt des gouvernements et des sociétés
- **Notre équipe de recherche sur les actions** aide à repérer les occasions de placement dans toutes les catégories de capitalisation boursière, couvrant plus de 350 sociétés canadiennes dans tous les secteurs de l'économie, en plus de certaines sociétés internationales. L'équipe est depuis longtemps reconnue comme l'une des meilleures sources en matière de recherche en raison de l'étendue de sa couverture, de sa connaissance du secteur et de la qualité de son travail
- **L'analyse quantitative et technique** vient compléter l'offre avec l'utilisation d'approches rigoureusement éprouvées pour aider à générer de l'alpha

Les services bancaires de gros de la Banque CIBC proposent une mine de ressources pour appuyer votre conseiller en placement dans ses efforts pour vous aider à vous bâtir un avenir prospère.

Produits, perspicacité et savoir-faire – une combinaison gagnante

Demandez dès aujourd'hui à votre conseiller en placement comment vous pouvez profiter des avantages des services bancaires de gros de la Banque CIBC.

Les services bancaires de gros de la Banque CIBC

Les services bancaires de gros offrent une vaste gamme de produits et de services dans les domaines du crédit, de la recherche, des marchés financiers et des services de banque d'investissement à l'intention des gouvernements, des clients institutionnels, des entreprises et des clients de détail, au Canada et dans les principaux marchés du monde.

Nous nous sommes engagés à servir nos clients peu importe où ils exercent leurs activités, leur offrant des services bancaires de gros de premier plan au Canada et dans les principaux secteurs d'activité à l'échelle mondiale. Notre objectif est d'être la principale banque de services bancaires de gros axés sur les clients au Canada, réputée pour l'excellence de son service, sa fiabilité et ses solutions technologiques de pointe.



¹ Magazine *Bloomberg Markets*, pour la période de deux ans terminée le 30 septembre 2012.

Les produits ou les services offerts par l'intermédiaire des « services bancaires de gros de la Banque CIBC » comprennent les produits ou les services offerts par la Banque Canadienne Impériale de Commerce, la banque mère de Marchés mondiaux CIBC inc. et diverses autres filiales de la Banque Canadienne Impériale de Commerce. Parmi les services offerts par la Banque Canadienne Impériale de Commerce, mentionnons les services de crédit, les opérations de change, les instruments du marché monétaire, les billets structurés, les produits à taux d'intérêt et les produits de base, les options sur actions et les produits dérivés hors cote. Les options sur actions canadiennes négociées en bourse sont exécutées par l'entremise de Marchés mondiaux CIBC inc. Les ordres sur actions et sur titres à revenu fixe sont exécutés par l'entremise de Marchés mondiaux CIBC inc. et d'autres filiales détenues directement ou indirectement de la Banque CIBC.

Marchés mondiaux CIBC inc. est membre du Fonds canadien de protection des épargnants et de l'Organisme canadien de réglementation du commerce des valeurs mobilières. CIBC World Markets Corp. est membre de la Financial Industry Regulatory Authority. CIBC World Markets plc est réglementée par Prudential Regulation Authority et la Financial Conduct Authority. CIBC World Markets Securities Ireland Limited est réglementée par la Central Bank of Ireland. CIBC Australia Ltd. est réglementée par l'Australia Securities and Investment Commission. CIBC World Markets (Japan) Inc. est membre de la Japanese Securities Dealer Association. Canadian Imperial Bank of Commerce, Hong Kong Branch, est une institution enregistrée en vertu de la Securities and Futures Ordinance, Cap 571. Canadian Imperial Bank of Commerce, Singapore Branch, est une banque extraterritoriale autorisée et réglementée par la Monetary Authority of Singapore.

CARS et PARS sont des marques de commerce de RBC Dominion valeurs mobilières Inc., utilisées sous licence.

